
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 9. november 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 149 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peder Hvelplund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 149:  

”Det fremgår af ”Handlingsplan til forebyggelse af vold på botilbud”, at der etableres i 

alt 150 pladser på specialiserede socialpsykiatriske afdelinger. Vil ministeren redegø-

re for, hvad der ligger til grund for, at der etableres netop 150 pladser – og ikke flere 

eller færre pladser?” 

 

Svar: 
Der findes ingen præcise opgørelser over antallet af borgere, der tilhører målgruppen 

for de specialiserede socialpsykiatriske afdelinger. Til brug for arbejdet i arbejdsgrup-

pen vedrørende indsatser til forebyggelse af vold på botilbud har Social- og Inden-

rigsministeriet forsøgt at indkredse målgruppen på baggrund af registeroplysninger 

om indlæggelser i psykiatrien, kontakt til sundhedsvæsenet på baggrund af en svær 

psykisk lidelse, ophold på botilbud, kontakt til misbrugsbehandlingssystemet og be-

handlingsdomme. På baggrund af disse oplysninger er det med en betydelig usikker-

hed skønnet, at målgruppen udgør 100-300 borgere. De 150 pladser, der etableres, 

ligger således inden for skønnet.  

 

Pladsbehovet på specialiserede socialpsykiatriske afdelinger bliver desuden fulgt af 

satspuljekredsen. I aftalen er der derfor også lagt op til, at de specialiserede social-

psykiatriske afdelinger evalueres tre år efter oprettelsen samt, at der efter et år ud-

arbejdes en statusredegørelse. 
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